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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   13 de juliol de 2011 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteixen: 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Jesús Muñoz Martín,   regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Periodicitat de les sessions plenàries. 
2. Creació de les comissions informatives. 
3. Nomenament dels representants de la corporació en els òrgans col·legiats i institucions en els quals ha 
de ser representada. 
4. Dedicació i retribució del batle. 
5. Dedicació i retribució dels regidors. 
6. Renúncia del regidor Jesús Muñoz Martín. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El batle diu que, després del plenari de dia 30, en el qual no es varen aprovar els punts que s’hi 
presentaren, i després de fer una junta de portaveus ahir mateix, es torna començar el plenari en què es 
debatrà l’organització de la corporació. 
 
1. Periodicitat de les sessions plenàries 
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El batle diu que, en acompliment d’allò que estableix l’article 80.1 de la LMRLIB (Llei municipal i de 
règim local de les Illes Balears), es proposa fer els plens ordinaris cada mes, preferiblement els darrers 
dimarts. 
 
La justificació és que el Plenari és el màxim òrgan de representació dels ciutadans d’Artà i de la 
Colònia, de manera que ha de ser el lloc on els grups polítics s’han de reunir i prendre les decisions 
necessàries per fer d’Artà el poble que els ciutadans es mereixen. Ha de ser l’organisme on han de 
discutir tots plegats pel bé del poble. Per això, una periodicitat mensual pensen que pot garantir aquest 
element fonamental per a una democràcia. 
 
Per tant, la proposta que es fa, sobre la periodicitat dels plenaris, és la següent: els mesos d’agost i 
desembre no n’hi hauria; de maig a setembre, serien a les 20 hores; i, d’octubre a abril, a les 18 hores. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, diu que agraeix a l’Equip de Govern el gest de donar intervenció pel fet 
de fer un ple ordinari cada mes. No obstant això, diu que s’abstendran en la votació per considerar que 
no és necessari dur a terme un ple cada mes, ja que no hi haurà punts a tractar, i per considerar que no és 
operatiu. 
 
El regidor de CxI, Sr. Gili, opina el mateix que el regidor del PSOE i, per això, s’abstendran en la 
votació. 
 
El regidor del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat, però diu que, en el punt de les assistències 
dels regidors, presentarà l’esmena de rebaixar al 50 % les assistències dels regidors als plens ordinaris, 
per no augmentar les despeses municipals. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i PP) i 4 abstencions (PSOE i CxI), dur a terme les 
sessions plenàries ordinàries del Ple de l’Ajuntament d’acord amb la proposta de Batlia i, 
preferiblement, el darrer dimarts de mes. 
 
 
2. Creació de les comissions informatives 
 
La proposta inicial de l’Equip de Govern era mantenir la mateixa estructura actual de les comissions 
informatives, és a dir, tres, però amb una representació de regidors de 2-2-2-2-1. Tot i això, a la Junta de 
Portaveus d’ahir, s’acordà que crear una única comissió amb l’assistència de tots els membres de la 
corporació. Malgrat aquesta voluntat, un cop haver fet la consulta a la secretària, i en aplicació de 
l’article 127 del ROF (Reglament i d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions 
locals), es proposa crear el mínim de dues comissions:    
      
- La Comissió Especial de Comptes (és obligatòria): la presidirà el batle i s’hi tractaran els temes 
d’Hisenda 
- La Comissió Informativa General: també serà presidida pel batle i s’hi tractaran la resta de 
competències de l’Ajuntament. 
- Ambdues comissions, les conformaran tots els regidors de la corporació. 
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Tots els regidors dels partits de l’oposició manifesten la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la proposta de l’Equip de Govern referent a la creació de les 
comissions informatives. 
 
 
3. Nomenament dels representants de la corporació en els òrgans col·legiats i institucions en els 
quals ha de ser representada 
 
El batle diu que aquest punt es va deixar damunt la taula en el plenari anterior, de manera que avui es 
torna a presentar. La proposta és la següent: 
 
- Consell Escolar: Jaume Alzamora Riera. 
- Consorci d’Aigües: Maria del Mar López Martí i Guillem Caldentey Crego. 
- Consell Editorial: Jaume Alzamora Riera, Guillem Caldentey Crego, Maria Paula Ginard Vílchez, 
Maria Antònia Suerda Martí i Jaime Ginard Muñoz. 
- Comissió de Subvencions: Magdalena Maria Fernández, Guillem Caldentey Crego, Manuel Galán 
Massanet, Maria Antònia Sureda Martí i Miguel Servera Morey. 
- Patronat del Teatre: Jaume Alzamora Riera, Magdalena Maria Fernández, Guillem Caldentey Crego, 
Maria Francesca Servera Pascual, Maria Paula Ginard Vílchez, Bartomeu Gili Nadal, Maria Antònia 
Suerda Martí, Joan Lliteras Espinosa i Jaime Ginard Muñoz. 
 
Els reunits aproven, per unanimitat, la proposta de l’Equip de Govern referent al nomenament dels 
representants de la corporació en els òrgans col·legiats i institucions en els quals ha de ser representada. 
 
 
4. Dedicació i retribució del batle 
 
El batle exposa el punt que es va explicar a la Junta de Portaveus, segons el qual es proposa el 
reconeixement de la dedicació exclusiva del batle de l’Ajuntament amb la remuneració següent: 14 
pagues de 2.716,73 �/mes/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
 
El batle explica que els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o 
parcial seran donats d’alta en el règim general de la Seguretat Social, que no poden percebre cap altra 
retribució amb càrrec als pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses 
dependents d’aquestes; els membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les 
tasques del seu càrrec i a les seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions 
marginals que, en qualsevol cas, no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
<<El grups socialista d’Artà sempre ha cregut que qui fa una feina l’ha de cobrar i està a favor de la 
paga del batle.  
 
Dit això, també s’ha de dir que no estam d’acord amb l’estructura tan minoritària que té l’actual Equip 
de Govern i que, en certa manera, no es fa res perquè això canviï o, si es fa alguna cosa, és molt a poc a 
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poc. 
 
Tots sabem que quatre persones, per molta feina que facin, no poden dur aquest ajuntament endavant.  
 
Nosaltres apostam decididament perquè hi hagi una majoria que pugui dur el poble endavant i els fets 
demostren que els únics que s’han mogut i pareix que han tingut interès real per canviar aquest fet són 
els membres de l’oposició. 
 
El grup socialista, abans de la proclamació de batle, ja va oferir dues possibilitats de pacte als membres 
de l’actual Equip de Govern:  
 
- A Iniciativa Verds, un pacte estable juntament amb CxI, que va ser desestimat per Iniciativa Verds. 
- A UIA, un pacte amb UIA, PSOE i IV, que va ser desestimat, també, per UIA . 
 
La setmana passada, juntament amb CxI i PP, oferírem a l’actual Equip de Govern un esborrany per 
poder fer un pacte de governabilitat i, a l’actual Equip de Govern, tampoc no li va anar bé. 
 
Ha estat després del passat plenari, en què l’oposició en bloc va desestimar totes i cada una de les 
propostes que es plantejaven,  perquè així ho havíem dit al batle que ho faríem i perquè tots veiem que 
aquesta situació no durà a res bo, quan UIA ha fet alguna passa per fer un intent seriós per negociar, 
cosa que li agraïm, però que no és suficient.  
 
D’Iniciativa Verds sols podem dir que m’han dit que havien sentit a dir que Iniciativa Verds volia un 
pacte amb el PSOE, perquè a hores d’ara encara s’ha d’adreçar a nosaltres.  
 
Per tant el poble d’Artà no es mereix bones intencions, es mereix fets i no comunicats i declaracions per 
la ràdio municipal. 
 
Avui mateix hem parlat amb el batle d’Artà i hem posat les cartes sobre la taula, ens mantenim amb un 
pacte amb UIA i IV i també li hem exposat quines eren les condicions.  
 
Hem quedat en obrir una via de diàleg i, com he dit abans, n’estam contents, però creim que aquesta 
situació no és bona per a ningú. 
 
Per tot el que hem exposat, i no perquè no creim que el batle hagi de tenir una paga, hi votarem en 
contra.>> 
 
El regidor de CxI, Sr. Gili, diu que desconeixen el pacte de govern que tenen amb Iniciativa Verds, però 
creu que un dels punts és la transparència i que, passats tres dies de la constitució del nou ajuntament, 
varen trametre un escrit al Jutjat en el qual sol·licitaven el desistiment a la denúncia interposada pel 
batle anterior al regidor Guillem Caldentey Crego. També exposa que cap representant municipal no va 
assistir a la inauguració del Centre del Patrimoni, ni a la Banda de Música. Finalment, diu que, com que 
ells proposen un govern en majoria, votaran contra la proposta de Batlia. 
 
El regidor del PP, Sr. Lliteras, diu que, a més d’allò que ha dit el regidor de CxI, ells no poden donar 
suport a aquesta proposta de Batlia, ja que UIA no ha intentat arribar a un acord amb el Partit Popular. 



 4 

 
Després d’una breu deliberació, es vota aquest punt, el qual, per 4 vots a favor (UIA i IV) i 7 vots en 
contra (PSOE, CxI i PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
5. Dedicació i retribucions dels regidors 
 
El batle exposa el punt que es va explicar a la Junta de Portaveus, segons el qual, de conformitat amb 
l’article 75 de la Llei reguladora de les bases del règim local, l’article 74 de la Llei municipal i de règim 
local de les Illes Balears, l’article 13 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals, i les bases d’execució del pressupost, es proposa la dedicació parcial pel primer tinent de 
batle, amb la remuneració següent: 14 pagues de 1.070,60 �/mes/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
 
El batle explica que els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o 
parcial seran donats d’alta en el règim general de la Seguretat Social, que no poden percebre cap altra 
retribució amb càrrec als pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses 
dependents d’aquestes; els membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les 
tasques del seu càrrec i a les seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions 
marginals que, en qualsevol cas, no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació. 
 
Pel que fa a les assistències i les dietes, es fa la proposta següent: 
- Assistències: 66,50 �/bruts, amb l’augment de l’IPC. 
- Dietes: 87,00 �/bruts (1/2 dieta: 43,50 �) (màxim equivalent a cinc dietes). 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, diu que els arguments són legítims, però que provoquen que 
l’Ajuntament quedi paralitzat mentre no s’arriba a un pacte. A continuació, presenta una esmena a 
aquest punt de l’ordre del dia, que consisteix en separar les votacions, una referida a la dedicació i 
retribucions del primer tinent de batle i una altra referida a les dietes i assistències dels regidors. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar l’esmena presentada pel regidor del PSOE referent a 
separar les votacions dels dos apartats del punt de l’ordre del dia. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, diu que hauria vist amb millors ulls que hagués hagut dues dedicacions 
exclusives. Diu que votaran contra la proposta de Batlia. 
 
El regidor de CxI, Sr. Gili, opina el mateix que el regidor del PSOE. A més, diu que el primer tinent de 
batle representa un 7 % de vots del municipi d’Artà. Finalment, diu que hi votaran en contra. 
 
El regidor del PP, Sr. Lliteras, també diu que votaran contra la proposta de Batlia. 
 
Després d’una breu deliberació, se sotmet a votació el punt relatiu a la dedicació i retribucions del 
primer tinent de batle, el qual, per 4 vots a favor (UIA i IV) i 7 vots en contra (PSOE, CxI i PP), no 
s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
A continuació, el regidor del PP, Sr. Lliteras, presenta una esmena que consisteix en què els regidors 
cobrin el 50 % de la seva assistència als plens ordinaris, per estalviar en la despesa municipal.  



 5 

 
Seguidament, se sotmet a votació l’esmena presentada pel Partit Popular i els reunits acorden, per 3 vots 
a favor (PP), 1 vot en contra (IV) i 7 abstencions (UIA, PSOE i CxI), reduir un 50 % les assistències 
dels regidors als plens ordinaris. 
 
Finalment, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la proposta de Batlia referent a les dietes i 
assistències dels regidors, d’acord com es detalla a continuació: 
 
- Assistències: 66,50 �/bruts, amb l’augment de l’IPC.  
- Assistències als plens ordinaris: 33,25 �/bruts. 
- Dietes: 87,00 �/bruts (1/2 dieta: 43,50 �) (màxim equivalent a cinc dietes). 
 
 
6.  Renúncia del regidor Jesús Muñoz Martín 
 
El batle exposa que, a l’Ajuntament d’Artà, es va registrar d’entrada l’escrit del Sr. Jesús Muñoz 
Martín, regidor de l’Ajuntament, amb el qual es formalitzava la renúncia voluntària al càrrec que ocupa 
en aquest ajuntament. Explica que la renúncia al càrrec no serà efectiva fins que se sotmeti al Ple de 
l’Ajuntament. 
 
En acompliment dels articles 9.4 del Reial decret 2568/1986, de 26 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, i 182 de la Llei orgànica 
5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament que realitza el Sr. Jesús 
Muñoz Martín. 
 
2. Comunicar aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè remeti les credencials de la Sra. 
Magdalena Llull Ferrer, la següent de la llista de Convergència per les Illes, i pugui prendre possessió 
del seu càrrec. 
 
3. Trametre aquest acord a la persona interessada. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i PP) i 4 abstencions (PSOE i CxI), dur a terme les sessions 
plenàries ordinàries del Ple de l’Ajuntament d’acord amb la proposta de Batlia i, preferiblement, el 
darrer dimarts de mes. 
 
2. Aprovar, per unanimitat, la proposta de l’Equip de Govern referent a la creació de les comissions 
informatives 
 
3. Aprovar, per unanimitat, la proposta de l’Equip de Govern referent al nomenament dels representants 
de la corporació en els òrgans col·legiats i institucions en els quals ha de ser representada. 
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5. Acordar: 
5.1. Aprovar, per unanimitat, l’esmena presentada pel regidor del PSOE referent a separar les votacions 
dels dos apartats del punt de l’ordre del dia. 
5.2. Aprovar, per 3 vots a favor (PP), 1 vot en contra (IV) i 7 abstencions (UIA, PSOE i CxI), l’esmena 
presentada pel Partit Popular referent a reduir un 50 % les assistències dels regidors als plens ordinaris. 
5.3. Aprovar, per unanimitat, la proposta de Batlia referent a les dietes i assistències dels regidors, 
d’acord com es detalla a continuació: 
- Assistències: 66,50 �/bruts, amb l’augment de l’IPC.  
- Assistències als plens ordinaris: 33,25 �/bruts. 
- Dietes: 87,00 �/bruts (1/2 dieta: 43,50 �) (màxim equivalent a cinc dietes). 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament que realitza el Sr. Jesús 
Muñoz Martín. 
6.2. Comunicar aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè remeti les credencials de la Sra. 
Magdalena Llull Ferrer, la següent de la llista de Convergència per les Illes, i pugui prendre possessió 
del seu càrrec. 
6.3. Trametre aquest acord a la persona interessada. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


